
  

 

     afikim.alon@gmail.com 0762עלון  0201במרץ  41ד, "תשפ 'אדר ב 'ד

 לאה גולדברג Iשבולת ירוקת העין 

שְבִילִים, גְלֵנוּ דָרְכָה בַּ  לְעוֹלָם לאֹ נשְִכַּח, כִי רַּ

יםִ,  לְעוֹלָם לאֹ נשְִכַּח, כִי עֵיננֵוּ טָבְלהָ בַּשָמַּ

קָמָה, בֵין אַלְפֵי שִבֳּלִים ב הַּ  כִי צָמְחָה בְמֶרְחַּ

יןִ. קָה ירְקֶֹת הָעַּ ת דַּ  שִבלֶֹת אַחַּ

 

 צָמְחָה בְקָמָה בְשָדֶה עָבוֹת

יןִ,  שִבלֶֹת ירְקֶֹת הָעַּ

 כָמוֹהָ הָיוּ רִבוֹא רִבְבוֹת

 עֵינַּיםִ.-שִבֳּלִים ירְֻקוֹת

 

 כִי נתְִיבֵנוּ רָחָב והְָלַּכְנוּ הָלוֹךְ וּמָעדֹ,

. בְנוּ לצְִחקֹ וקְִוּיִנוּ לגְִוֹעַּ  כִי אָהַּ

ד מְאדֹ, גְבוֹהָה עַּ  אִם לִבֵנוּ אֵיננֶּוּ עוֹנהֶ לַּשִמְחָה הַּ

. גָבוֹהַּ  הוּא עוֹנהָ לַּכְאֵב הַּ

 

 צָמְחָה בְקָמָה בְשָדֶה עָבוֹת

יןִ,  שִבלֶֹת ירְקֶֹת הָעַּ

 כָמוֹהָ הָיוּ רִבוֹא רִבְבוֹת

 עֵינַּיםִ.-שִבֳּלִים ירְֻקוֹת

 

בָט.  אַךְ לָנוּ בִלבְַּד זִכְרוֹן וּמַּ

ת. ר לְעוֹלָם בָאַחַּ  ואְָנוּ נבְִחַּ

ל פָניֶךָ אַיןִ.  אֲחֵרוֹת עַּ

יןִ  ירְקֶֹת הָעַּ

 

 צָמְחָה בְקָמָה בְשָדֶה עָבוֹת

יןִ,  שִבלֶֹת ירְקֶֹת הָעַּ

 כָמוֹהָ הָיוּ רִבוֹא רִבְבוֹת

 עֵינַּיםִ.-שִבֳּלִים ירְֻקוֹת

 צילום: נמרוד להב
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 ר ועד ההנהלה"דבר יו
 חברות וחברים שלום

הפעם אני מבקש להתחיל עם משהו אופטימי ועם ההתחדשות שעוברת בימים אלו על קהילתנו. לפני פחות מחודש 
עזב אותנו קורן לאחר שהיה פה קצת יותר משלוש שנים. את קורן מחליף בימים אלו נמרוד פינסקי. נמרוד כיהן 

כחבר בוועד ההנהלה בארבע השנים האחרונות והיה חבר פעיל ומרכזי. נמרוד מביא אתו ידע וניסיון מתחומים 
נוספים והרבה הרבה מאוד רצון טוב, אנרגיות ותחושת שליחות. אני רוצה לאחל לך נמרוד, שתדע להוביל ולהנהיג, 

 לשתף פעולה, להקשיב, ללמוד ולהבין וביחד עם כולנו להמשיך ולהצעיד את אפיקים למקומות טובים. בהצלחה!

הימים עדיין ימי מלחמה, הקושי והחשש הם מנת חלקנו היומיומית. אי הוודאות ממשיך לרחף כל הזמן, אך 
 התקווה לשינוי ולימים טובים יותר צריכה להיות בלב של כל אחת ואחד מאיתנו. 

 השבוע נתקלתי בטקסט של פמה צ'ודרון שנוגע בקושי ובאכזבה ומנגד, בתקווה:

 "כשהדברים מתפרקים ולא מצליחים למצוא אחיזה בשום דבר זה כואב מאוד. כאן נכנסת העדינות. 

כשהדברים לא יציבים ושום דבר לא עובד, אנחנו עשויים לקלוט שאנחנו על סף משהו. אנחנו עשויים לקלוט שזה 
 מקום פגיע ורגיש ושהעדינות הזאת יכולה לפנות לשני כיוונים.

אנחנו יכולים להסתגר ולכעוס, או לחילופין לגעת באיכות הפועמת הזאת. יש בהחלט משהו רגיש ופועם בהיעדר של 
 קרקע יציבה.

אנחנו מנסים לעשות את מה שאנחנו חושבים שיעזור, אבל אנחנו לא יודעים. אנחנו לעולם לא יודעים אם ניפול על 
 הפנים או נשב זקוף.

 כשאנחנו חווים אכזבה גדולה, איננו יודעים אם זה סוף הסיפור.

 יתכן שזו דווקא תחילתה של הרפתקה גדולה".

 

לפני עשרים שנה יצאנו להרפתקת השיוך ובימים אלו אנו עושים בה את צעדינו האחרונים. היום אנסה ללכת צעד 
 נוסף קדימה ולהסביר קצת יותר לפרטים את המכתבים, התשלומים והעתיד לבוא:

בימים האחרונים התחלנו להוציא מכתבים לחברים וליורשים עם נתוני התשלום עבור דמי ההיוון. דמי ההיוון הם 
התשלום על מרכיב הקרקע שלאורך השנים כמעט ולא עסקנו בו. את המכתב העברנו לחברים מוקדם ככול שניתן 

 כדי שיהיה כמה שיותר זמן התארגנות לתשלום זה. מספר שאלות שעלו ואביא חלק מהן כאן כדוגמה:

 אני חבר הגר בבית משותף וקיבלתי שמאות. אני רוצה להבין את החלוקה של דמי ההיוון במגרש.שאלה:  .1

במידה ויהיה צורך נוסיף עוד( יגיע השמאי לאפיקים. כל  22.3.11, 22.3.11במהלך הימים הקרובים )תשובה: 
חבר שמעוניין יכול לבקש פגישה אישית ולהבין את החלוקה המקצועית שנערכה. יש לפנות לתאום פגישה 

 לאורלי אולמן מזכירת השיוך.

 מתי אני מקבל את הדירה באופן סופי? מתי מתחיל השיוך בפועל?שאלה:  .2

קבלת החזקה בדירה )זה המונח המשפטי( מותנה בהשלמת חתימה על חוזה השיוך והשלמת כל תשובה: 
התשלומים )מבונה, היוון, מיסים, תקורות וחובות(. לאחר שכל חבר/יורש/בית אב ישלים את הנדרש, החזקה 

 עוברת אליו.

 אני יורש ורוצה להשכיר את דירתי, מתי אוכל ואיך?שאלה:  .3

בימים אלו משלים הקיבוץ תיקון החלטות בנושא השכרה ומכירה. לאחר אישורן באסיפה ובקלפי ניתן תשובה: 
יהיה לממש את הנכס ע"פ מסלולי ההשכרה שבהצעה ובאמצעות הקיבוץ. בעתיד ניתן יהיה אף למכור בהתאם 

 לאותה ההצעה.

 המשך התהליך לפי סדר כרונולוגי יתקיים כדלקמן:

התקיימה פגישה עם נציגי הבנקים )לאומי ומזרחי( עבור חברים שמעוניינים לבחון קבלת  22.3.11יום שני  .1
 הלוואה לתשלום דמי ההיוון. המפגש ישודר בערוץ הקהילתי במהלך כל השבוע לטובת מי שלא נכח.

יתקיים  22.3.11התחילו מפגשים אישיים לבחינת השמאות שכל חבר קיבל. ביום שלישי  22.3.11ביום שני  .2
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 תוצאות ההצבעה בקלפי
 172 –//   סה"כ מצביעים 12-12.1.11מתאריך: 

 
 

 השלמת חברים לוועדת ביקורת:
 

 (%78) 532  -אורי רוט

 (608) 363  -דקל מנחמי

 (268) 325 -אודי צרי

------------------------ 

 (508) 23 -אסתי חרמון

 מפגש נוסף. חברים המעוניינים לבחון את השמאות שלהם ולקבוע פגישה, מוזמנים לפנות לאורלי אולמן

יתקיים מפגש עם סוכן הביטוח של אפיקים שבו החברים יקבלו הסבר על משמעות  27.3.11ביום ראשון  .3
הביטוח לאחר השיוך ויוצגו הצעות לביטוח אישי. החברים מוזמנים למפגש, שכרגיל גם יצולם ויועבר בערוץ 

 הקהילתי וישודר לאחר מכן.

חברים/יורשים ובתי אב שלא הספיקו או המתינו, מוזמנים לפנות לאורלי אולמן במזכירות  -המשך החתמות .4
 ולתאם חתימה על חוזה השיוך.

כדי לא להעמיס במידע נוסף אסיים ואזמין את כל מי שמעוניין לפנות בשאלות אלי או לאמיר כהן באמצעות 
  afikim-s@afikim-k.co.il ,moatza@afikim-k.co.ilהדואר האלקטרוני 

 

ולסיום, אף על פי שהודיתי לקורן בעלון האחרון אני רוצה להוסיף מספר מילות פרידה, "כי כל המרבה הרי זה 
משובח". אז שוב תודה לך על השנים שעמדת לצידי וביחד עם כל צוות ההנהלה והעובדים, השכלת להוביל את 

אפיקים, להכיל, להיות סבלני ומקצועי, רגיש וחכם. מאחל לך בשמי ובשם כל בית אפיקים בהצלחה בדרכך 
 החדשה ותמשיך לעשות חיל.

 שבת שלום
 אמיר רומנו

 פגישה עם נציגי הבנקים-תשלום דמי היוון 
מצורפים מספרי הטלפון של נציגי בנק  - 22.3בהמשך למפגש שהתקיים ביום שני 

 מזרחי ובנק לאומי, אליהם ניתן לפנות באופן ישיר ולבחון הסדרי הלוואה:

 

 221-1222552נציגת בנק לאומי טבריה:  -דורית אוחיון 

 221-7322221נציג בנק מזרחי:  -לירן חיחי 

mailto:afikim-s@afikim-k.co.il
mailto:afikim-s@afikim-k.co.il
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 משולחן מנהל הקהילה
 לקהילת אפיקים שלום,

ראשית ארצה לפתוח את דברי בהכרת תודה על האמון הרב שנתתם בי, אני מתחייב לפעול בהגינות וביושרה 
 במטרה לקדם ולפתח את קהילת אפיקים.

 אני מתחיל את המסע שלי בתחושה נפלאה ובלב שלם עם הבחירה לשרת ולעבוד למען בית אפיקים.
 

בשבוע האחרון של חודש פברואר ערכתי חפיפה עם קורן רביב, מנהל הקהילה המסיים, אשר התרכזה בהכרת 
 המערכת ובעדכונים על תהליכים שנמצאים בתנועה. מאחל לקורן המון הצלחה בהמשך הדרך.

מתחילת החודש אני מקדיש זמן לשיחות עם מנהלי האגפים ועובדי הקהילה ובנוסף נפגש עם חברים/ות שפונים 
 בנושאים אישיים.

אני מאמין שבעזרת תקשורת מיטבית ושיח מכבד בין החברים לנותני השרות בקהילה אפשר לצאת לדרך משותפת 
 בבניית עתיד טוב יותר לכל אוכלוסיית אפיקים. 

 

 קליטה: 
אחד הנושאים שאני רואה לנכון לקדם ולרכז מאמץ הוא האצת הקליטה לקיבוצנו שתביא עימה דור חדש של 

חברים שיוסיפו צבע למדרכות ותרומה לקהילה. אפשר לעדכן שיש ביקוש גדול וכבר בטווח הקרוב  נתקדם עם 
 קליטת חברים חדשים.

 

 קרן נראות:
 בימים אלו אנו שוקדים על התנעה מחודשת של הפרויקטים שנבחרו להשקעה מקרן נראות ותשתיות.

בקרן צבור סכום כסף משמעותי שבהחלט יכול להביא לשיפור מהיר של סביבת החיים בקיבוץ, עם זאת אני בדעה 
שיש לשקול היטב ולהקים מערך מסודר לתקצוב וניהול כל פרויקט שהתוצאה תהיה מיטבית ותשיג את המטרה 

 שלשמה הוקצבו המשאבים. 
 

 פורים:
נציין את חג הפורים בקיבוצנו, לפי המסורת, עם התאמות מתבקשות )הפחתה של מספר  11.3.11ביום שישי 

הנוכחים וצמצום מסלול עגלת הבירה(. אני קשוב והיו לי שיחות עם חברים.ות אשר העלו בפניי את הסוגייה 
והקושי בקיום האירוע לנוכח המצב המורכב והמתמשך במדינתנו, אני חושב שיש חשיבות עליונה לאפשר כמה 
שניתן לנהל שגרת חיים קדם המלחמה בהבנה שהחוסן הקהילתי חשוב מאוד והוא יהיה נקודת המוצא בסיום 

 המלחמה.
 

 מתקנים ומבני ציבור:
ביחד עם מנהלי האגפים ורכזי הפעילות אנו מתחילים בתהליכים של שיפור המתקנים והתאמתם לדרישה הולכת 

אשמח לעוד  -וגדלה למפגשים קהילתיים ואזורי פעילות לרווחת התושבים בתחומי התרבות, הספורט והחינוך
 רעיונות מהציבור.

 

אסיים בתפילה שכל החטופות והחטופים יחזרו במהרה לחיק משפחותיהם, שהחיילים ישובו בשלום לבסיסם, 
 שהמפונים ישובו לבתיהם.

 

 לרשותכם,
 נמרוד פינסקי.

פסיפס על מקלט  -פרויקט קהילתי 

דרום, בהדרכת אסיה לשם 23  
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 דברי פרידה ממנהל הקהילה היוצא
 אני לא אוהב פרידות! 

 הגעתי לאפיקים לפני שלוש שנים וחודשיים, מנכ"ל קהילה צעיר )יחסית(, עם המון אנרגיות ורצון לעשיה.

אט אט, פגישה אחר פגישה למדתי וזכיתי להיות חלק מקיבוץ נפלא. לצד הקושי המובנה בתפקיד מנכ"ל קהילה 
גם  yolufellH -בהם היתה לי הזדמנות להכיר אתכן ואתכם, להקשיב ו  נהניתי מהמון רגעים מופלאים )בעיני(

 לעזור ולהיטיב.

שעוד רגע קט מסתיים, בניית שכונה, חלוקת כספים משמעותית לאחר דילול  -עברנו יחדיו המון בתקופה הזו, שיוך
אחזקות באפימילק, שינויים משמעותיים בהתנהלות הקהילה, כמו העברת המכבסה ומרפאת השיניים למפעילים 

 חיצוניים, שינוי תפיסה בכל הקשור לניהול תקציב ובניית תכנית עבודה ועוד...

 ברצוני להודות לכם על האמון שקיבלתי מכם מרגע הכניסה לתפקיד ועד סיומו, זה לחלוטין לא מובן מאליו.

בנוסף, ולא פחות חשוב: להודות לכל העובדות והעובדים, המנהלות והמנהלים בקהילה ובמגזר העסקי על 
 השותפות, התמיכה והחברות. אתם מעולים!

אני מאחל לכולכן.ם שתשכילו לשמר את התכונות והמרכיבים שמייחדים אתכם כקהילה כמו גאוות יחידה, שאיפה 
 למצוינות, תרבות מבוססת מסורות, חינוך איכותי ואהבה לספורט )כל עוד מנצחים כמובן(.

שניה לפני סיום, לעתים כבעלי תפקידים אנו מקבלים החלטות אשר מיטיבות עם הכלל אך עשויות לפגוע בפרט או 
בקבוצה קטנה של חברים. במהלך עבודתי תמיד ניסיתי למצוא את "דרך המלך", להסביר ולרכך, ולמרות זאת, 

 במידה ופגעתי במישהי או מישהו מכם אני מבקש סליחה.

 קורן רביב

 משולחן ועדת ביקורת
 לחברי וחברות קיבוץ אפיקים שלום

  לביקורת לסדר יום. אנו, חברי ועדת ביקורת החדשה, מזמינים אתכם/ן להעלות בפנינו בהקדם נושאים

 במסגרת הועדה נתעדף הנושאים שהועלו בפנינו.  •

 מטעם הוועדה אנו מתחייבים להתייחס לכל פנייה באופן דיסקרטי, אך לא כל נושא יזכה לטיפול •

  את הפונה כי הנושא הועלה לדיון בוועדה ומהי ההחלטה שהתקבלה. ניידע •

נושאים הרלוונטיים לוועדה קשורים להיבט מערכתי, כגון: התנהלות האגודה, תקינות פעילות הרשויות, בדיקה  •
נבחרי האגודה  ופיקוח על יישום החלטות רשויות האגודה, בדיקת ניהול נכסי האגודה, שמירה על טוהר מידות

 ועובדיה, ועוד.

 -מערכתית  אין זה מתפקיד הוועדה לעסוק במקרים פרטניים, אך במידה ולמקרה פרטני פוטנציאל לאי תקינות •
  בהחלט רלוונטי להעלות הנושא.

  עדויות ונתונים מדויקים, ככל האפשר, בעת העלאת נושא. חשיבות להבאת •

 ניתן לפנות אלינו בדרכים הבאות: 
 בכתב, וואטס אפ ו/או כתובת דוא"ל לכל אחד מחברי הועדה,  -
 דוד(. -)בתיאום עם יו"ר הועדה  טלפונית ליו"ר הועדה וכן בנוסף, לבקש להופיע בפני הוועדה -

 הרכב הוועדה: צפי עלי, דוד פורת, אורי רוט, אודי צרי, דקל מנחמי.
 אנו כאן עבורכם, על מנת לעזור לנו, כאגודה, להתנהל בצורה תקינה ולהשתפר, ביחד.

 בברכה, 
  5.5052.5%ועדת ביקורת 
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 מאאי הבריאות
 מתכוננים לשעת חירום

 לבקשת חברים להלן שוב רשימה תמציתית להתארגנות לשעת חירום
 גזור ושמור:

 הנגשת דירות

אליכם מופנית  –מתקדמים בגיל, אבל לא כל כך ביכולת הגופנית  72-מה לעשות והזמן לא עוצר מלכת ובני ה
 הכתבה.

לאחרונה אנחנו עדים לפניות רבות של חברים בנושאי הנגשת הדירה . בד"כ זה קורה ברגע האחרון, לאחר שבר או 
 אשפוז ממושך ואז הכל בוער ולא תמיד ניתן לביצוע במיידי.

אנחנו מציעים למתבגרים שביננו להתכונן מראש ל"ימי סגריר" ולהכין את הדירה למצב בו, חו"ח, נצטרך פתחים 
 רחבים, מעקי עזר, מדרכה עד הדלת ועוד.

בשיתוף פעולה עם בינוי ותשתיות אנחנו מציעים למי שמעוניין שיפנה אלינו )צוות רווחה: סילבי, אורית עירית( 
מבעוד מועד ואנחנו נדאג לייעץ, ולתמחר את ההנגשה, במידת הצורך יבוצע מכרז בין קבלנים, ונקבל את ההצעה 

 המתאימה ביותר.

אפשר להתחיל מדברים בסיסיים כמו מעקה במקלחת, אסלה מוגבהת ולהתקדם בהמשך. מומלץ בחום לא לחכות 
 לרגע האחרון, כשאז כל דקה היא קריטית, ולעיתים לא ניתן להשתחרר מאשפוז כי הבית הפך פתאום ללא נגיש.

 

 הרחבת השירות של ביטוח בריאות הראל

 ביטוח הראל עליו אנחנו מנויים מציע הרחבות בתשלום. להלן עיקרי הדברים:

  . ש"ח 5.27 - 22, מבוגר עד גיל  ש"ח 2.11( 12תוספת לילד )עד גיל  -כולל בדיקות דם  ביקור רופא בבית -

, כולל 12כיסוי הוצאות רפואיות הקשורות בטיפולי התפתחות הילד עד גיל  - תכנית טיפולים ואבחונים לילד -
תוספת לביטוח  -ריפוי בעיסוק, קלינאית תקשורת, פסיכולוג טיפול באומנות, טיפול באמצעות בעלי חיים ועוד! 

  . ש"ח 3,222לטיפול, סכום מירבי לשנה  ש"ח 322מההוצאה עד  225 -לחודש השתתפות עצמית ש"ח 32.22

  ש"ח 22,222. עיקרי הביטוח: קבלת פיצוי בגובה 72, תום הביטוח בגיל 21ניתן להצטרף עד גיל  –מחלות קשות  -
לילד, במקרה של גילוי מחלה קשה או אירוע רפואי חמור על פי רשימה. התשלום החודשי  222,222למבוגר, ועד 

 לחודש.₪  72-התשלום כ 12לפי גיל ומחלות קיימות. לדוגמה: לחבר בגיל 

 פרטים מדויקים והסברים ניתן לקבל אצלי.

 

 מוכנות  לשעת חירום

 תאורת חירום •

 פנס ראש או פנס רגיל+ בטריות מתאימות •

 ערכת עזרה ראשונה בסיסית •

 גזיה למי שיש כריים חשמליות •

 לדאוג שיש בלונים מלאים -גז •

 טרנזיסטור על סוללות •

 מטען נייד לפלאפון •

 רשימת תרופות כרוניות ותקציר התיק הרפואי מודפס )ניתן לקבל במשרד המרפאה( •

 רשימת מספרי טלפון חשובים מודפסת •

 מזון יבש ומים )בלי הגזמה..( •
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 אנו מודיעים על פטירתה של 

 ל"נילי יזהר ז
 בתה של זהבה רפפורט ז"ל

 באפיקים 21בת מחזור 
 

 יהי זכרה ברוך

בכדי לקבל החזר על טיפולי יש לדאוג למכתב הפנייה מרופא מקצועי לפני תחילת  - תזכורת -רפואה משלימה 
 הטיפולים, המכתב תקף לשנה אחת.

 ללא עלות! יש לקבל אישור מראש! –רק אצל רופאים בהסדר עם הראל  - ניתוחים פרטיים

לפני ייעוציים חינם מהראל  3באותו הסדר עם המושלם,  3מהעלות +  525בשנה במימון  1 - ייעוציים רפואיים
 ניתוח.

 3רק לרשום אותם. עד גיל  בחינם – 25על פי החלטת האספה חובה על כל חבר וילד, ילדים עד גיל  -ביטוח סיעודי 
 חודשים ללא הצהרת בריאות.

 

 בריאות טובה
  עירית פורת

 אנו מודיעים על פטירתו של 

 ל"גדעון קרני ז
 בנם של עדינה וישה קרני ז"ל

 באפיקים 22בן מחזור 
 

 יהי זכרו ברוך

 קו ילפון נייח פביתיק
 לחברים שלום

 ,1211כחלק מתקציב הקהילה שאושר לשנת 
 ש"ח. 7.22יחול חיוב סמלי חודשי עבור החזקת קו טלפון נייח )ביתי(, בסכום של 

 חבר/ה שלא משתמשים או לא מעוניינים בקו הטלפון הביתי, מתבקשים להודיע על כך 
 tbinei@afikim-k.co.il -ע"י שליחת מייל ל 

 .32.3.1211עד לתאריך 
 

 בברכה,
 שגיא בן יצחק

 איציק כהן

 ביטוח קלנועיות וכלים תפעוליים
 הביטוח לכלים שבאפיקים מסתיים החודש, מוזמנים לחדשו. 

 lisos.amedhsaanali  23-2722272נא לפנות לאילנה 

 ביטוח חובה + צד ג'. 

mailto:ilana@shdema.co.il
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 פפנקינת התרבות
כשחוסר הוודאות והמתח נמצאים בכולנו ונותנים את אותותיהם, אנחנו מנסים לייצר 

אירועים שקצת יעזרו לנו לשכוח, ולו לכמה דקות בודדות, את מה שהיה ואת מה שיהיה 
 ואנחנו נמצאים רק לרגע פה בהווה עם שמחה ורוגע.

באפיקים. זכינו במזג אויר  "הפנינג אין בחירות"ביום הבחירות לרשויות המקומיות, קיימנו 
 מהביחד.  -מושלם וכל מי שהגיע נהנה מאוד ממגוון הדוכנים, פינת הקפה, המתנפחים והכי חשוב

 תודה גדולה למיכל חג'בי שעזרה לי להפיק את האירוע.
 

 ועם הפנים קדימה:

 פורים
 . כרגע אין הגבלות, אבל החלטנו ביחד קצת לצמצם. זאת אומרת: 11.3-פורים אפיקים יתקיים ב

 המסיבה תיפתח בשעה יותר מוקדמת עבור "משכימי הנום" ואלו שנדרשים לשמור על הנכדים. •

 לתושב. 2-לחבר קיבוץ ו 3יש הגבלה על מספר המוזמנים:  •

 כרטיסי כניסה ימכרו רק בהרשמה מוקדמת דרך האינטרנט )יהיה קישור ב"מקומי"(.  •
 כמובן שלא יחוייב. -מי שנרשם ולא יגיע

 הצעירים כרגיל ינסו להוציא את כולנו החוצה לאיזו בירה טובה עם עגלת הבירה שתסיים את דרכה במסיבה. •

 כששואלים אותי האם נכון לחגוג את פורים? זאת תשובתי:
תרבות היא קיומית. היא לא שאלה של מצב רוח לאומי או מצב רוח אישי. כתבתי פעם, בתקופת הקורונה, 

שתרבות היא לא המנוחה מעמל יומנו אלא היא המטרה לעמל יומנו. היא נשמת אפם של החיים האנושיים ולא 
מותרות צדדיות שאפשר לוותר עליהן. הסיבה שאנחנו כאן ביחד היא כדי לחיות ביחד. ואת זה אמרו לפני, 

החלוצים של המדינה הזאת, שיצאו מתופת השואה לרקוד הורה ומהעפר, מצלם אנשים, מתוך החשכה, התחילו 
 מבראשית.

  ולכן התשובה לשאלה היא כן! זה קיומנו. לזה נועדו מסורות חיינו.
לגבי רגשות של אנשים, אין נכון ולא נכון. בסוף כולנו מתקשים לנשום כרגע וכולנו עדיין בתוך האירוע. הפערים 

ועם זאת, הכח של התרבות, של צחוק, של מוזיקה, של ריקוד, של יצירה,  בין הרגשות לעשיה, קיימים כל הזמן
 של להיות ביחד...הוא מרפא.

 

 פורים ילדים
ביחד עם המכינה, אנחנו מנסים השנה, לאחר הרבה שנים בהן לא היה פורים ילדים, לקיים מסיבה שמחה 

 . עקבו אחרי הפרסומים12.3לילדים ביום שני 
 

הלוואי שיהיו לנו סיבות לשמוח ולחגוג, למצוא את נקודות האור ולראות במהרה בימינו את החטופות והחטופים 
 שבים כבר לבתיהם ולמשפחותיהם.

 

 נורית גת פלס וצוות התרבות

חיה רוקמן, צבי קרמר - 6891פורים   

 יגאל פינסקי, סקובי דובדבני, מוטי קרמיש
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. 00:22ודלתות רחבת החד"א יפתחו בשעה  02:22-עגלת הבירה תצא לדרך ב  
 נא  להקפיד על הרשמה מוקדמת בקישור שהתפרסם ב"מקומי"

 לא תהיה מכירת צמידים במקום, בבקשה להקפיד על כמות המוזמנים. 
 השנה במיוחד מסיבת פורים היא מסיבה פנימית ואורחים לא רשומים לא יורשו להיכנס.

 אנא המנעו מאי נעימויות
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 ו' אפיקים-מכרז לתפקיד מדריך/ה  במרכזונים א'
 מערכת החינוך חברתי באפיקים מגייסת מדריכים ומחפשת אתכן ואתכם!

 

 תפיסת תפקיד: 
חינוך לערכים חברתיים, חברות, שוויון, עזרה הדדית, התמודדות עם קשיים, יצירת תחושת 

מסוגלות אישית וקבוצתית חינוך ליוזמה ולקיחת אחריות. גיבוש הקבוצה, יצירת אפשרויות של 
 'יחד' לחניכים. שיתוף פעולה עם ההורים.

 

 תחומי האחריות:
 לקיחת אחריות, יוזמה, זיקה למדינה, זיקה לישוב, עבודה. -הדרכה עם זיקה לתחומים חינוכיים 

 גיבוש קבוצה, יצירת מחויבות, קשר בין אישי עם החניכים.
 ארגון פעילויות משותפות, שיתוף עם יישובים באיזור.

 קיומם של תנאים בסיסים במרכזון, ניהול ואחזקת המרכזון. -מנהלה 
 

 דרישות התפקיד:
 תנועות נוער / צבא / חינוך חברתי. -ניסיון בהדרכה 

 יכולת הנעה, הובלה והשפעה על ילדים ומתבגרים. -מנהיגות 
 יכולת מענה בשעות הפעילות של מערכת החינוך. -גמישות תעסוקתית 

 יכולת השתלבות ועבודה בצוות.
 

 משרה מלאה / משרה חלקיתהיקף משרה: 
 

 מנהלת החמ"שכפיפות: 
 

 כניסה מידיתכניסה לתפקיד: 
 

 edu@afikim-k.co.ilקורות חיים יש לשלוח לאמנון אביגדור 

 אוזני המן של איריס ניר

 מצרכים:

 מרגרינה 2

 שקיות סוכר וניל 2

 שקיות אבקת אפיה 2

 כוס מיץ תפוזים 4/3

 כוס סוכר 2/2

 כוס שמן 2/2

 אינסטנט פודינג וניל 2

 

 אופן ההכנה:

 לערבב הכל היטב.

 לרדד לעלה ולקרוץ עיגולים.

 למלא בפרג / שוקולד / תמרים ואגוזים.

 לאפות בחום בינוני.

 לפזר אבקת סוכר כשמוציאים מהתנור.
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 הודעה מחשבות שכר
 לחברים שלום רב,

בגין כל אחד ממקומות העבודה בהם עבדתם  222-כמדי שנה נבקשכם להעביר למחלקת חשבות שכר את טפסי ה
 .30/2/5052לא יאוחר מיום וזאת  1213כשכירים מחוץ לקיבוץ במהלך שנת 

 בבקשה לשים את הטופס בתיבה שבכניסה לחשבות השכר או בתיבת הדואר במזכירות .
 נבקשכם לשיתוף פעולה מירבי בנושא .

 
 תודה,

 אגף כספים -חשבות שכר 

 מתיחת פנים לאן אורים
 שלום לכל אנשי אפיקים באשר הם,

 רוצות לשתף אתכם ביוזמה חדשה /ישנה שלנו.
שנה הוקם באפיקים מקום קסום ופורץ  32-לפני כ

 דרך שקיבל את השם "גן גורים".
המקום הוקם ע"י הורים מתנדבים דאז ולשמחתנו 

 פועל עד היום.
 גן גורים נמצא ממול גן הדר וצמוד לספריה הקטנה.
 גן גורים מקום מלא הפתעות לילדינו ומשפחותיהם.

משמש מקום מפגש בלתי אמצעי, מקום משחק 
 לפעוטות, ומקום קשקוש ופסק זמן להורים.

 עם השנים וההפרטה הצטמצמו מקומות המפגש הקהילתיים.
 גן גורים נשאר איתן ומזמין,

 אבל גם עליו עובד הזמן והמקום הולך ומתבלה.
 שנים וזקוק לחידוש, ריענון ושיפוץ המקום. 32הציוד שקיים בו הוא מלפני 

 לאחרונה התארגנו שתי סבתות )סילבי והגר( ושלוש אימהות צעירות )אורה, הדס ועירית(
 והחלטנו שרוצות לעשות למקום מתיחת פנים.

 אנחנו מלאות אמונה ורצון להפיח במקום חיים חדשים ופינת מפגש נעימה לילדים ולהורים.
 הגשנו הצעה לקול קורא כדי לקבל תקציב ולהפיח בגן גורים חיים חדשים.

 

 בימים/חודשים הקרובים משפחות עוברות דירה וזה הזמן להעביר אלינו ציוד תקין ומזמין 
 לטובת הגן )בית בובות, בימבות, בובות, כלי מטבח, מטבח...(, מקרר במצב טוב לשימוש הגן, שידת החתלה ועוד.

 בברכה,
 הצוות המאמין

 סילבי פרידמן הגר גולדברג, אורה עתיר, הדס הירשפלד ועירית וקנין
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 משהו קין ויוב
 חוויה

שבתון הבחירות. בלי תכנון הגענו למועדון  -יצאנו לסיבוב לפנות ערב של יום שלישי 
עינב, ישבו במרפסת הבנות האחראיות לאירועי התרבות באפיקים. המועדון פתוח 

וחברים מתחילים להגיע. נמסר לנו שמתקיים מפגש עם קבוצת צעירי המכינה הנמצאת בתקופה זו באפיקים, 
 החלטנו להצטרף. 

יד שולחנות המפוזרים במועדון התיישבו חברי קיבוץ גמלאים עם קבוצות צעירים מהמכינה, המטרה -על
שלהם בפגישה זו היתה להכיר את החברים המבוגרים בקהילה. הם שאלו שאלות, התעניינו במהלך חיינו 

בקיבוץ, ביקשו לשמוע על הנעשה בקהילה, סיפרנו להם גם על עצמנו. השיחה היתה מאוד נעימה וערנית 
משני הצדדים. אנחנו רצינו לשמוע גם מהם על מקומות מגוריהם בארץ ואיך הם חברו לקבוצה כזו ומה הם 

לומדים ואיך הם מרגישים אצלנו וכיוצ"ב. החבר'ה הצעירים האלה מקשיבים בעניין רב, מכבדים וגם 
 מתפעלים מהפרטים שמרשימים אותם. 

בהמשך המפגש נציגות מהקבוצה הציגו את עצמם והסבירו על המסגרת שבה הם נמצאים כרגע, גם ארגנו 
 משחק בינגו היכרות נחמד לכל ציבור באי המועדון. 

היו לנו שעתיים מאוד יפות ובאווירה חברית ונעימה, ממש נהנינו. צעירים אלה נותנים תקווה והרגשה חמה 
ואופטימית. הם אוהבים את המדינה, יש להם פעילויות ופרויקטים מאוד רציניים במשך השנה שנקראת 

"המכינה", הם לומדים להכיר אחד את השני, את המקום והסביבה בהם הם מתגוררים, הם מטיילים הרבה, 
בעיקר הקשורים למדינת ישראל ולחברה הישראלית. התרשמנו שהם חבורה  -לומדים בנושאים חשובים 

איכותית ויצירתית, כל אחד לחוד וכקבוצה מגובשת. היה מרגש לשבת איתם, להסתכל עליהם, לשוחח 
 ולהנות מזיו ומאור פניהם.

בכלל, בקהילה הומוגנית כמו שלנו, עם חברים בגילאים השונים, עם הילדים והנוער ועם תושבים, סטודנטים 
ומשפחות וקבוצות מפונים שבהם גם צעירים השוהים איתנו בתקופה זו, ישנה הרגשת יחד, יש נתינה וקבלה 

 הדדית.
אצלנו ובכל מקום אחר, שיבואו ימים רגועים ושפויים יותר. והתפילה  לסיכום, אני מאחלת לכולנו:

 לשלום החיילים האהובים הגיבורים ולשובם של החטופים היקרים הביתה. אמן. -היומיומית 

 ריבקי ברניב
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 מהארכיון: יום האישה הבינלאומי ויום החברה הקיבוצי 
שניהם מוקדשים לנשים. אבל כשבודקים לעומק  –יום האישה הבינלאומי ויום החברה שהיה נהוג באפיקים 

מגלים שמוצאו של כל אחד מהם הוא שונה, שקיים "פער גילים" בין שניהם לטובת יום האישה הבינלאומי, 
. המטרות שונות וגם הייצוג של כל אחד מהם הוא שונה. וישנם עוד ועוד הבדלים. אבל בכל זאת 2527-שראשיתו ב

יש משהו משותף: האישה במרכז, מתוך מקום של כבוד, מתוך הכרה ברורה של מעמדה ותרומתה לחברה 
 ולקהילה. 

יום האישה הבינלאומי מוקדש לציון הישגיהן של הנשים בכל רחבי העולם אשר נאבקו בעבר ונאבקות עדיין למען 
השגת שוויון זכויות. כמו כן, מציינים ביום הזה את תרומתן של הנשים למען חיזוק השלום בעולם והבטחת 

 בטחונו. 
יום החברה באפיקים לא היה תולדה של אירוע כלשהו, הוא נהיה מנהג )לא רק באפיקים כמובן( עם מסורות 

 מקומיות. הראשון שיזם אותו היה ירוחם כהן ז"ל ובמשך השנים, בעזרת ועדת התרבות, המשיכו לציינו. 
בניגוד ליום האישה הבינלאומי, המבטא פן של מאבק מצד אחד והישגים מצד שני, יום החברה שלנו היה יותר 
תמים, חגיגי ולעיתים גם הומוריסטי. חיטוט קל בתיק בארכיון המתעד את היום הזה לאורך השנים מגלה כי 

הרעיון היה אותו רעיון במשך כל השנים: "בואי תהיי מלכה ליום אחד", "אנחנו כאן בשבילכן כי אתן ראויות" 
ועוד.. השוני היה רק בתכנים של ימים אלו לאורך השנים. בימי החברה הראשונים יצאו לטיולים ברחבי הארץ 
נשים בכל הגילאים, כולן ביחד בשמחה ובהתרוממות רוח, בעוד הגברים נשארו בעורף והחליפו אותן בעבודות 

התכנסות של נשים  -המסורתיות בבתי הילדים ובבישול. בשנים מאוחרות ימים אלו הפכו להיות צנועים יותר
לארוחה חגיגית, מופע, הרצאה, שירה בציבור, דוכני מכירה ו.. פרח. עם השנים גם יום החברה שינה פניו והפך 

 להיות סולידי יותר, עד שגם הוא הלך ונעלם, כמו עוד מסורות ואירועים אחרים בקיבוץ. 
 אנחנו השתנינו, או שאולי אלו הזמנים שהשתנו? -מי יודע 
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 אות המתעמל ניצני ספורי
התקיים באולם בית איתמר מפעל  13/1/11ביום שישי 

"אות המתעמל" במסגרת המפעל  –התעמלות מסורתי 
מתעמלות נבחרת ניצני ספורט שלנו )כולל  22השתתפו 

 1בנות מהגן וכיתה א' !!(   אשר ביצעו, תרגילים על 
מכשירים שונים: ארגז קפיצות, ספסל, תרגילי קרקע 

וקפיצות על טרמפולינה. כל זאת אחרי עבודה מאומצת 
ואימונים של חצי שנה. הייתה התרגשות גדולה במיוחד 

לבנות הצעירות שזו הופעה ראשונה שלהן במסגרת 
תחרותית, יש לציין את הרצינות המוטיבציה והבגרות של 

 הבנות הצעירות שעמדו במשימה בהצטיינות! 
כל המשתתפות : אודם ושהם צברי, עומר אולמן, עופר 

פינסקי, נועם בירקנפלד, אמה ינאי , כליל פורת מדואל, 
יהלי גבע, איירין לרקין, תמרי רומנו, זכו באות המתעמל 

 שהוענק להן בטקס הסיום.  
 

תודה רבה לצוות השופטות/ים  בתחרות: שופטים ראשיים: אינדי ברקן עלי, ליבי אסם. שופטי ניקוד: ניב שפירא, 
גוני ינאי, עומר עזריה, אלה אולמן ונגה פינסקי. תודה גדולה על  שנרתמתם למשימות השיפוט ועשיתם זאת 

 במקצועיות ובחפץ לב. 
 תודה לגני אסם חכם, מנהלת מחלקת הספורט, על התמיכה, העזרה  והאמונה בענף ההתעמלות לאורך כל הדרך!

 ותודה אחרונה לכם ההורים על העידוד הליווי כמה חשוב ולא מובן מאליו. בלעדיכם כל זה לא היה קורה. 

 יונתן ועירית פורת

 מכתב בחבילה

 בנינו, בנותינו, חיילנו האמיצים, הש"שינים וכל משרתי המדינה בימים אלה,
 כל בית אפיקים עומד מאחוריכם, מצדיע ותומך בכם בשנה המורכבת והקשה מנשוא שאתם בחזית שלה.

יצאה לכם הזכות לשרת את המדינה בתקופה היסטורית, עם הרבה 
כאב, עצב ופחד, אבל באותה הנשימה גם עם תקווה לעתיד טוב יותר, 

 כל אחד בתחומו. -שאתם מעצבים אותו במו ידיכם 
אוהבים ומעריכים אתכם מאד ומקווים שתשמרו על עצמכם ותחזרו 

 לבית אפיקים בשלום!

 כתב: עדי נער
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 ההרשמה בקישור שהתפרסם ב"מקומי"
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 מהארכיון: כך חאאו את פורים באפיקים פפעם מזמןק
ימים רבים הכינונו מסיבה קולקטיבית לפורים תרפ״ח בנהריים. דב פייגין וארונצ'יק עמלו להעלות  - 325%

מתמונות האינציקלופדיות את כובשי כנען וארץ ישראל. חברי הקיבוץ כולם נהפכו ערב אחד לדמויות חיות מן 
לעיני הפועלים מנהריים, שעצרו ממש את  -כשבידיהם לפידים  -העולם העתיק עד ימינו אנו ועברו את גשר הירדן 

נשימתם מעוצם ההפתעה וממראה העיניים האקזוטי. ״כובשי כנען״ מכל הדורות עברו אותו ליל פורים את הירדן, 
 כשאת טוריהם סוגרים חלוצים וחלוצות עבריים בתקופתנו.

״... זו היתה חגיגה משותפת לבתי הפעוטות והגנים. כל ילד וילד היה לבוש תלבושת פורים מיוחדת: פרחים,  - 3232
פרפרים, ליצנים, אחשוורוש ואסתר, כושי, אינדיאני, חסיד יהודי וכו'. כל הילדים ערכו תהלוכה לבית התינוקות 

 להביא את המתנות שהם הכינו לתינוקות )ביום זה צוין לילדים כי לתינוקות נבנה בית חדש(.״

נס פורים קרה לנו במחנה. בלי ועדות ובלי הכנות צצה חגיגה שלא היתה כמוה זה שנים. גדולים וקטנים  - 3222
 התחפשו. הגדולים ״הקטינו״ והקטנים הגדילו לעשות. גם הנוער זכור לטוב.

אשכנז, אחריהם הופיעה דמות של סקוטי עם כתובת ״מבחינה -פתחו בתהלוכה חברת נוער ה' בנוסח פורים ספרד
קבוצות שונים: הולנדים, רוסים, סינים, -זוגות וקבוצות-כלכלית״, שיש לה מהלכים בקיבוץ. אחריהם נהרו זוגות

ים, חייל מהצבא האדום )גרשום זהרהרי(, פרטיזנים וחייל הבריגדה, מצחצח -הסר, שודדי-הודים, קבוצת חיל
זמרים ובחור ישיבה )ליאור ייני(. המסכות יצאו במחולות עמים שונים -נעליים, מוכרי עיתונים ונקניקיות, כלי

 ושימחו את הקהל. הקהל שמח וצהל, אכן כך יוחג פורים.

איש. בפעם הראשונה  3,222-נשף פורים גדול ומסודר על המדשאה ממזרח לחדר האוכל. נכחו למעלה מ - 3223
הוכרזו פרסים והוענקו. הפעם זכה בפרס ראשון שמואל זהרהרי, טיסה לאילת, על מלאכת הקונספרציה שהוא 

 עושה במשך שנים.

חג הפורים אצלנו זקוק לחידוש, לאחר שבתקופה האחרונה התחיל סובל מהסתיידות עוקרים. צריך  - 3263
להחיות את החג, לשמח את האנשים. וזאת התוכנית: חדר האכילה והמטבח הכשר, גן וירה, יהפכו לביתנים 

 ביתנים: חסידי, רוסי, צרפתי, מזרחי, ביתן קפה, אולם ריקודים ועוד. לכל ביתן אופי משלו.

חברים בתחפושות וללא תחפושות שוטטו בחצר, עוברים מביתן לביתן, משעשעים ומשתעשעים, חוט ל  - 3262
שמחה מיוחד במינו התמשך על החוגגים ומצא ביטויו בהורה נפלאה, סוערת וחיננית, של עשרות רבות של רוקדים, 
שהקיפו את חדר האוכל בריקוד עליז וממושך. האולם כולו היה מלא שמחת חג ונעורים. הורה כזאת לא ראינו מזה 

 שנים.

באיחור של שבוע, בגלל האבל, התכנסנו לציין את חג התחפושות. מובן שהחג נשא אופי שונה )״עבר זמנו  - 3273
התרכז כולו בחדר האכילה. העובדה  -בטל קורבנו״( ובמקום התכנסות כללית קצרה ושמחה מאוחרת בביתנים 

הפיקנטית שהכריחו את מנגני התזמורת השכורה להמשיך בנגינתם שעה נוספת, מצביעה על הצלחת החג ועל 
האווירה העליזה ששררה בו. למרות שמספר הופעות שתוכננו לערב הקודם בוטלו בגלל קוצר נשימה, הרי שהקהל 

התגלגל למראה התצוגות שהועלו על הבמה, ובעזרתה של מסרטת טלוויזיה כשמאחוריה משה אלפרט, הועבר חלק 
 קטן מההצגה הכללית לתוך חדריהם של כל בעלי מקלטי הטלוויזיה בארץ. 

חג פורים השנה ייזכר לא כל כך בגלל יחסנו לסיפור הנס במגילת אסתר, אלא בגלל הנס שקרה לנו:  - 3272
ההתעוררות רבת הממדים מסביב להכנות ל״יום הילד״, אשר גולת כותרתו הייתה הצגת המחזה לילדים ״אווז 

לקיבוצנו לא  12-הזהב״. נדמה שמאז חג ה
זכינו לריכוז כה גדול של אנשים מכל 

הגילים ומיצוי אפשרויות בשטחים שונים 
 ומגוונים, אשר חברתנו מבורכת בהם.

הייתה לנו השנה שעת חסד כזאת, 
חג אמיתי לכולנו, למבצעים,  -והתוצאה 

לציבור כולו. אנו יודעים שכל מה שהושג 
ביום הילד הייתה פעולה יוזמת של מעטים, 

מעטים מאוד, אשר בעקשנותם ודבקותם 
חג גדול  -למטרה סחפו רבים, והתוצאה 

 לכולנו.

 אווז הזהב
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 הסמל של אפיקים והפתעה לא צפויה
 וכך הם מציגים את עצמם:"עוטף" לפני מספר שבועות שלחו לי קישור לאתר של פרויקט שנקרא 

באוקטובר. אנו  7-"״עוטף״ הוא פרויקט מחווה לישובי עוטף עזה שספגו את הפגיעה הקשה ביותר במתקפת ה
רואים בישובים האלו סיפור של עשייה ותקווה, סיפור ישראלי. בהשראת ההיסטוריה והמורשת של המושבים, 

יישובים, מתוך הבנה כי מאז ועד עולם ובעיקר כרגע, כולנו  21-חולצות ל 23עיירות הפיתוח והקיבוצים עיצבנו 
 שותפי גורל. כולנו חלק מסיפור שממשיך להיכתב. הפרויקט הינו שיתוף פעולה בין מסעדת "האחים" למותג "קון".
*כל הרווחים ממכירת החולצות יתרמו למרכזי חוסן אשר פועלים בתחום ההתמודדות עם טראומה ולהתאוששות 

 קהילות ישובי העוטף".

אהבתי והתחברתי לעיצוב הנוסטלגי ואת ההתכתבות עם גלויות השנה טובה וצילומי ארכיון, שכל כך מזוהים עם 
הנוף הקיבוצי. כשנכנסתי לראות את החולצות, פתאום נעצרה נשימתי, ראיתי את העיצוב "שלנו"! את הסמל של 

אפיקים, שכל כך מזוהה איתנו, "מולבש" על החולצה שעיצבו לקיבוץ חולית )עם שינויים קלים(. לרגע הרגשתי 
 שמישהו "גנב את הזהות" שלנו. מודה שברגע הראשון היה לי קשה לראות את השימוש שעשו בסמל של אפיקים. 

 פגשתי את נורית דגאי, מי שעיצבה את הסמל המקורי, וסיפרתי לה על השימוש המפתיע שנעשה בו. 

 אז מתי בעצם הסמל הזה, שכל כך מזוהה איתנו, נבחר להיות הסמל של אפיקים? 

( נערכה תחרות עיצוב סמל שילווה את החגיגות. מיטב הכישרונות שלפו 2251לקראת חגיגות היובל לעלייה לקרקע )
 עטי רפידוגרף, סרגלים, צבעים, מכחולים, שולחנות שרטוט, ויצרו סמלים לתחרות.

 בין המשתתפים: בני שוורץ, נילי שמואלי, גדעון תדמור, דרור עמית ונורית דגאי.

הסמל הזוכה, פרי עיצובה של נורית דגאי, שעבר ברבות השנים גלגולים, וריאציות וחידושים, משמש אותנו עד 
 היום בכבוד ובגאווה!

כנראה שאין לנו דרך "להגן" על הסמל שלנו, ונצטרך להשלים עם כך שמשתמשים בו למטרה ראויה. אבל חשוב 
 לדעת מהו הסמל המקורי, מי המעצבת ומה הסיפור שלו.

 מאיה אשכנזי

סמל אפיקים שעיצבה נורית דגאי לחגיגות היובל 

6893 -לעלייה לנקודה   

לייסוד הקיבוץ.  611-סמל אפיקים לכבוד שנת ה

 חידוש וצביעה: מאיה ואבי קלוסקי

החולצה שפרויקט "עוטף" עיצבו לקיבוץ 

 חולית, על בסיס הסמל של אפיקים



08 

 

 11.13..4.1 -מפאש היסיורי בננצ'יקים ותיקים 
שמואליק הראלי מבית זרע יזם והוביל הרעיון 

הנ"ל, מפגש נוסטלגי עם בננצ'יקים וותיקים 
 -שנים בענף(  22)להגדרתו: כאלה שעבדו לפחות 

כדי לחלוק סיפורי עבר על כל היבט של קיום הענף 
בעמק הירדן. )הנציגים שלנו במפגש היו אודי צרי 

 ומוטי קומרוב(.
בהזמנתו, ציין במפורש שהוא מבקש סיפורים, לא 
הרצאות. איש איש שרצה בכך הוזמן למיקרופון, 

 ורובם עמדו במשימה הזאת.
ענף הבננות עדיין קיים בעמק, ואולי גם משגשג, 

 ונפלא היה לשמוע איזו דרך ארוכה הוא עשה מאז שנות הארבעים והחמישים.
 המפגש התקיים בחסות מנהלות "מועדון הוותיקים של שער הגולן" והוא התקיים במועדון הגדול של הקיבוץ. 

 יעקב שן )שער הגולן( חבר למארגנים וגם לקח על עצמו צילום וידיאו של כל האירוע והדוברים בו. 
 נילי ארזי )שער הגולן( הנחתה את המפגש בהצלחה יתרה ושמואליק, מהצד, שמר על הדוברים שיעמדו במשימתם...

 שנה לבננה בעמק הירדן!! 222הסתבר לנו גם, שהשנה אנו מציינים 
 

 (06.05.5052"אחוות" עובדי הבננות בעמק הירדן  )שמואליק הראלי בית זרע 
כידוע מי אשר שקוע ראשו ורובו במלאכה פיזית קשה נוטף זיעה בקיץ ונאבק בבוץ בחורף, איננו אמור להרים מעט 

 עיניו מעל האתגר היום יומי
 ולראות מה הוא בעצם עושה לאן הוא חותר בקשיים רבים ומה הוא יוצר!

 זו מטרת רשימה זו. 
 

"לעבוד בבנות בעמק הירדן היית צריך להיות או סתם משוגע או "משוגע לדבר". על אותם "משוגעים לדבר" 
שצורפו בכור היתוך של עבודה קשה בתנאים בלתי אפשריים ויצרו מעין "אחווה" אמנם שונה בכל משק, אך 

 בקווים רבים דומה מאד בכל משקי עמק הירדן המגדלים בננות, עליהם
 אנסה לספר לתאר וגם לא מעט לפאר כיוון שנראה שזו זכותם.

 

 הקושי
 . 1213 2213שנות גדול בננות בעמק  222הכל השתנה מן הקצה במהלך 

 לא פעם אחת השתנו כל הפרמטרים וזו אולי איננה המהפכה האחרונה.
 בכל זאת ביסודה נשארה העבודה עבודת ידיים פשוטה מתישה וקשה.

כאשר נושאים אשכולות בקטיף הפרי ישנו לפחות הסיפוק הרב שהנך מביא פרנסה לביתך וקיום בענף מרכזי 
 לקיבוצך.

אך עבודה פיזית קשה כמו חיתוך גזעים לדוגמא, שרק הפכה להיות קשה הרבה יותר, עם המעבר לזנים הגבוהים 
לעומת הננס, איננה נושאת תגמול מידי. יתר על כן תמיד תצא רטוב, אם מן העלווה עליה יורד גשם החורף, או באם 

 תלבש חליפת גשם, מן הזיעה שלך עצמך.
 אלו כמובן רק דוגמאות אך הן ממחישות הקושי הרב והצורך להתגבר.

 

 הצוות
לפני היות התעשיה המסלול מן הצבא לענף הבננות היה ברירת המחדל. כאמור רק מעטים נשארו כמתמידים בצוות 

ואלה למדו מן הוותיקים מהם. הצוות הגדול יחסית לענף חקלאי ובעקר העובדה שחלק ניכר מן העבודות בוצעו 
 בצוותא, )לא כל אחד בנפרד על כלי או בחלקה נפרדת(

יצרו הווי מיוחד, הן בעבודה עצמה הן בהפסקות בהן ריכלו על כל מה שזז או לא היה כלל בקיבוץ, שלא לדבר על 
 טון, 2,222הארוחות המשותפות בסוכות בשדה )עבודות חוץ(. רוח הצוות התבטאה גם באירועים כמו 

 או במסיבות הענף או בחגים כמו פורים שבועות סוכות וכד'. 1,222או 
 

 גיוסים מחנות עבודה עבודת תלמידים מתנדבים ) ות(
איש קבועים למשק, לא היה בו די לביצוע עבודות המוניות בעקר ניקוי מטע )המעצבן(  21-23למרות גודל הצוות 

כיסוי הפרי העתיד להכנס לחורף והמבצע השנתי הגדול של האביב הנטיעה. לשם כך גויסו עשרות חברים 
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חשמלאים סנדלרים עובדי תעשיה בלי התחשבות במקצועם והערך הכלכלי של יום העבודה המקצועי שנגרע. 
גיוסים אלו יצרו גם כן הווי מיוחד באינטראקציה בין הצוות לשאר חברי המשק ואיך לא עם מחנות העבודה. פרשה 

 לא פחות מסעירה הם גרעיני הנחל והגדולה מכולן, המתנדבים!!! סליחה רשימה זו רק במקרה כתובה בלשון זכר.
 לא יספרו מרב הזוגות שקיננו בקעו והקימו משפחות לתפארת בצל עלי הבננה בעמק.

 

 תנאים לא תנאים
לא אהפוך רשימה זו למסע תלונות. כן אשתדל לתאר בקצרה תנאי העבודה כך שגם הקורא יזיע או יקפא מקור, 

בקיצור כמו שלנו גם לו יצא המיץ, או סתם ישקע בבוץ, או שיגיע לחדר האוכל לצהרים כאשר הכל כבר קר או 
 האוכל פשוט נגמר, אין דבר זה יקרה וודאי גם מחר. 

 עמק הירדן אינו ידוע כמקום הקר בארץ. בכל זאת כל מספר שנים אי זוגי
היתה מגיעה קרה קרינתית בעקר, מותירה אחריה עלי בננה שחורים פרי שאיננו מחזיק מעמד ונושר מן הגזעול, 

 המון נזקי טבע שלעתים נספרו יותר מפעם אחת ובעקר תקווה למחיר טוב יותר בעונה הבאה.
החלום הבלתי ממומש שלי היה תמיד, שהקרה תפגע בכל האחרים וכמו מכת בכורות, רק עלינו תפסח כך נהנה גם 

 מכל היבול גם ממחיר הוגן.

לך תספר לחוט מספר שלוש הקולע גדר קנים להגנה בפני רוח הקורעת העלים, שלא קר בעמק הירדן בחורף. כה 
 קפוא היה שהיינו חייבים להצית את עלי הקנים לבל יקפאו האצבעות. עדיף כבר לעשות עבודה פיזית קשה ולהזיע. 

באביב יוצאת השמש והכל ירוק אלא שעלי הבננה הצעירה סובלים מצהבון דווקא. העונה מרנינה אלא מה, שיש 
באפריל זו השמדת אפס והמטע חייב כבר להיות נקי ומגורף. כי באם לא,  22 -להספיק להשמיד כל נצר שעלה עד ה

 לא ניתן לראות הנצרים שרק מגיחים.
 לפני היות תרבית רקמה היה גם מבצע הנטיעה השווה מאמר בפני עצמו.

יש לכסות כל האשכולות שיקטפו  -גם בסתיו מזג האויר מניח את הדעת אך לא לעובד הבננות החרוץ, לו מנוחה אין
 לאחר דצמבר ולתמוך כל הגזעולים וכבר מתחיל הקטיף של ראש השנה והחגים.

 איך דילגתי על הקיץ?

הוא מתחיל בסוף מאי ונמשך עד? עד שאין יותר כח. זה מזמן כבר לא  -נו באמת לא לי לתאר הקיץ בעמק הירדן
בסוף ספטמבר ומגיע לעיתים עד תחילת נובמבר. הקיץ תמיד מנצח. סימן ההכר הטוב ביותר היה שאת החולצה 

 המיוזעת היה ניתן להעמיד בסוף יום העבודה כי התערובת של אבק זיעה ומוהל בננות יצרה מקשה אחת.
 גם לא סיפרנו על הריסוס נגד עשבים עם שמן שרוף, שאמנם השמיד את 

העשב המזיק אך מה באשר למרססים? שרופים צרובים ואדומים כולם, היו אלה טובלים בתעלות ההשקיה 
 הפתוחות בערבו של יום.

 3:32 -איזה ערב, כאשר לא היה עדין שעון קיץ התחלת העבודה הייתה ב
 בצהרים, לאחר שעה זו כבר לא ניתן להמשיך לרסס. 21:22בבוקר לקחת נעלי ריסוס ובגדים שניתן לזרוק עד 

 ליתר דיוק והדגשה, יכולת להשאר במטע, רק התועלת והביצועים לעומת הזיעה הניגרת לא היו בשום יחס הוגן. 

אם לכל אלה נוסיף נופך של בוץ ושקיעות לא של השמש אלא של עגלות עמוסות ושוב לא חציר, אלא אשכולות 
 בננה, הרי אם תשאלו אותי, דבר לא היה מוציאני מן המיטה החמה ביום גשום וזעוף פנים.  

 

 אז מה בכל זאת התגבש נצרף נקלה ונאפה בכור ההיתוך המתואר למעלה
להערכתי מתוך הכור המצרף הזה נוצר גרעין הפעילים הכלכלים משקיים של עמק הירדן. מתוך הדור של ילידי 

הארץ ניתן להעריך שרב רכזי המשק גדלו בבננות כן הפעילים במשקי עמק הירדן ואולי גם בתנועות הקיבוציות. 
 חלקם היו כה מוכשרים או כך חשבו עצמם, שהתרוממו קומה נוספת אך זאת מחוץ למשק.

פגישות השיווק השבועיות חלוקת מכסות הקטיף לפי אחוזי דיווח הפריחות והוועדה לסיור במשקים בהם מבשיל 
הפרי על העצים, מחוסר אחוזי שיווק מתאימים היו אולי הכותרת שלעיתים היתה מתסכלת כי עם השיווק באות 

 ההכנסות ורק מעט נכנס מפרי שהולך לאיבוד לאחר כה הרבה מאמצים והשקעות.
 

 מה נותר לאנשים עצמם
כך לא נכון. נותרו הרבה הרגלים כמו לא לחשוש מגשם, לעזור לחבר -רצית לכתוב במילה אחת "כלום". אך זה כל

מתקשה, לומר אנחנו ולא אני, לחשוב לחשב להרים את הראש ובעקר דור המשך שכמעט כל אחד מנצריו גדל 
 בבננות וזהו החותם העקרי שהותיר הענף בעמק הירדן.

   
חוקר הקמת מערכת הניקוז בעמק הירדן )שפורסם כבר( וחוקר תהליך רכש האדמות בעמק  -*שמואליק הראלי 

 הירדן מתחילת ההתיישבות בו )שנמצא בעריכה(. 
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 הודעות לצרכני החשמל באפיקים
 

 להלן הודעות לצרכני החשמל באפיקים מטעם חברת אורות חשמל א.ח אפיקים בע"מ )להלן החברה(:
ניתן להחליף את שיטת חיוב החשמל מאחיד ביתי לתעו"ז  1211בחודש אפריל  –מעבר משיטת חיוב אחת לשנייה 

 ובחזרה. ניתן לבצע המעבר אחת לשנה. 

 .12/1/1211הוראות, בכתב, על טופס של החברה בלבד,  לשינוי שיטת החיוב ניתן להעביר לחברה עד תאריך 
 טפסים ניתן לקבל במשרד בינוי ותשתיות, אבי צחורי.

 מומלץ: לבדוק את הנתונים עם אבי צחורי בחשמלייה לפני קבלת החלטה.
 

 איציק כהן 
 אורות חשמל אפיקים 

 מחירי מים -הודעה לציבור 
 אגודת המים הודיעה על שינוי במחירי המים.

 22/21/1211תחילת התעריפים החדשים מיום 

 להלן המחירים החדשים לצרכנים:
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 בברכה
 בינוי ותשתיות

 
 מחיר ישן 

 כולל מע"מ

 מחיר חדש 
 כולל מע"מ

מחיר לכמות מוכרת צריכה ביתית 
 קוב לאדם 5.3

1..4 1..1 

 41.00 41.01 מעל כמות מוכרת צריכה ביתית

 41.00 41.01 מים קרים מוסדות ועסקים

 הודעה חשובה: כביש עוקי אן בית
 תיסגר הדרך העוקפת את גן בית לצורך הכנות תשתית לאספלט.   27.3.11ביום א' 

הדרך הפנימית )שבין שכונת כ"ח לשכונת גן בית( לא תפתח ותישאר סגורה. בכדי להגיע לאזור 
שכונת כ"ח וגן בית יש להגיע מכיוון הכלבייה בלבד. הדרך תיפתח לסירוגין, אך עבודות 

 יום.  21-התשתית ימשכו כ
 בכל שאלה ניתן לפנות לאיציק.

 בברכה, 
 איציק כהן בינוי ותשתיות
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 דעה בלבד: האם אנחנו עשירים???
 כשבודקים עושרו של ארגון מסתכלים עליו בשלל פרמטרים.

 

 ניסיתי בעדינות לבדוק את מצבנו.
 הקיבוץ. -כמובן אין בכך כל ביקורת אבל זה ניתוח כללי מרחיב של האגודה 

 -הניתוח מתייחס ראשית להון האנושי
 כמה אקדמאים ביישוב? רופאים, כלכלנים, מנהלי עסקים עם דיפלומה וכן מומחים בתחומים שונים.

 כמה ד"ר יש בקהילה? מספר המעיד על חוסן מקצועי וחברתי.
 כמה עובדי בריאות, חברה, חינוך ועוד...? 

 בניתוח הזה נדמה שהקליטה לאפיקים העצימה את ההון האנושי ולכך חייבים להמשיך להתייחס.
 

 תשתיות
 כמו הפנסיה, התשתיות הן עתיד הישוב.

אנחנו נמצאים בגירעון של  -במבט על מבני הציבור, הבתים המשותפים, מערכת החשמל, מים, מדרכות, כבישים 
 ₪. מיליון  22עד  32-כ

של התשתיות באפיקים ולהביא תכנית רב שנתית  הדרך כאן לפעול היא ע"י ניתוח מקצועי )חברה מומחית(
 לטיפול בהן.

 

 העסקים
 ככלל, עיקר הוננו נמצא בתעשייה אבל השליטה איננה בידינו.

 כאן אנו מעסיקים אנשי מקצוע המספקים לנו את התוצאות המרביות.
 החקלאות שלנו יציבה, אך תרומתה לא מספיק גבוהה, ובאפיקים אין כלל ענפים קטנים יוצרי פרנסה.

 אפיקים מתפרנסת גם ממיסי חברים, ארנונה והשכרות.
 זה אמנם יוצר מצב יציב, אך מצריך חשיבה ארוכת שנים ליצירת מקורות פרנסה עתידיים למשק.

המגזר העסקי הוא המנוע של הישוב ולכן חשוב לשמור עליו ולהיזהר ממכירת אחזקות, לפתח יותר את חלוקת 
 פירות הנכסים.

גם כאן חשוב ביותר לאפשר לציבור לדעת יותר ועל ידי כך להפנות באופן ציבורי יותר משאבים לתשתיות 
 ולקהילה.

 

 סיכום צנוע והצעה 
שאיפתנו לטפל כעת בכל  -מאחר וסיימנו את נושא הוותק וכולנו שווים כעת )זכויות הוותיקים, שיוך דירות( 

 המערכות באופן שוויוני הטוב לכולם.
 

עלינו לפתח מודל קליטה ייחודי שיקדם את בנינו ויחזק את הקהילה גם בהון אנושי וגם בסיוע לתשתיות  •
 האנושיות של החברה. 

 עלינו למפות את התשתיות ומבני הציבור ולבצע חריש עומק לטיפול בהם. •

 עלינו ליצור עתודה פיננסית ולא להוריד את הרגל מהגז בחיפוש אחר מקורות יציבים לפרנסת האגודה. •

 כל גיל וצרכיו. -עלינו לבצע פילוח גילאי ולראות אם אנחנו ערוכים לאתגר הגילאי  •
 

 אז... האם אנחנו עשירים?
אך חשוב שנדע לתכנן את העתיד, לבנות  אני חושב, מתוך דעה אישית וקצת מידע.. שאנחנו במקום טוב מאד,

 אסטרטגיה רב שנתית בשיתוף הציבור.
 

 הרבה עבודה?
 כן. בעיקר חשובה אז למי זה מפריע.

 

 יניב אסם
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 מזל טוב 
 לאלה ובוריס סנדרוביץ 

 לנישואי גיורא עם אריאל

 ברכות לכל המשפחה!

 מזל טוב 
 לעדי ברונטמן 

 לנישואיו עם חופית

 ברכות לכל המשפחה!

 מזל טוב 

 לחיים ועפרה בורנצוויג 

 להולדת הנינה גאיה,

 נכדה לרויטל וערן

 ברכות לכל המשפחה!

 

 מקום לאאווה
 ברכות חמות לעודד הירש

 על קבלת תואר פרופסור

 גאווה גדולה לך ולמשפחה

 ברכות מכולנו!

 

 עוד מקום לאאווה
כולנו זקוקים לחברה טובה, שתהיה לצידנו בימים קשים. 

אז מי שלא יודע, מלבד ארה"ב, למדינת ישראל יש עוד 
אחת כזו, קוראים לה צ'כיה ובכמה רגעים קריטיים לאורך 

השנים ובמיוחד עכשיו, צ'כיה תמכה בעמדת ישראל, גם 
 כשהמשמעות היא להיות מיעוט מול עמדת העולם.

כהכרת תודה, הסטודנטים מהמחלקה לעיצוב גרפי בבית 
הציגו בפני שגרירת צ'כיה בישראל  B2הספר לעיצוב 

עבודות מהקורס עם כרזות המביעות את תודתה של 
 ישראל לצ'כיה.

הכרזות שנבחרו יפורסמו כחלק מהפרסומים השוטפים  3
 של השגרירות.

 פלדמן(-במקום הראשון זכתה הכרזה שעיצב מעין ליפשיץ )בנה של ענבל ליפשיץ

 מזל טוב 

 ללירז ונריה לוי

 להולדת הבת

 ברכות לכל המשפחה!


